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Zápis z krajské rady 
 

 

Jednání krajské rady dne 22. 11. 2019 
 
Členové KRJ:  Jirásková Jana (Wiki), Marek Petr (Šéfa), Matějka Zdeněk (Man), Štohanslová Barbora 

(Acly), Varhaník Otakar (Oťas), Vencálková Dagmar (Dáša), Kotlas Hana (Venci), Gável 
Luboš (Upír), Slovák Vladimír (Jehlička) 

Hospodář KRJ: Jiří Wasserbauer (Bejza) 

Mediální zprav.KRJ: Lenka Pavlásková (Čím) 

IT zpravodaj KRJ: Jakub Axman (Jakub) 

Omluveni:   
Hosté:  Lenka Pavlásková, Šárka Pavlásková, Miroslav Hájek  

 
 

A. Stálé body: 
 

1. Zahájení, schválení a doplnění programu (Man) 
 

 Program jednání byl upraven a schválen. 
 

2. Zhodnocení období od posledního jednání KRJ – dění a zprávy z kraje, setkání zástupců krajů, apod. (Man) 
 

 Man informoval o dění v kraji. Od minulého jednání KRJ proběhly tyto akce: 

o Od září do listopadu probíhaly střediskové sněmy. Předseda KRJ se většiny zúčastnil a 

konstatoval, že probíhaly na dobré úrovni. Řešily se konkrétní problémy a debaty se vedli 

seriózně. 
 

3. Plnění úkolů od minulého jednání KRJ (Man) 
 

 KRJ se opětovně zabývala tématem nedostatků v registraci některých středisek kraje. Při střediskových 

sněmech byly tyto nedostatky probírány. 
 

4. Informace z jednání vyšších i nižších OJ – Valný sněm, náčelnictvo, krajský sněm, okresní a střediskové sněmy 

apod. (Man, Rys, ostatní členové KRJ) 

 

Z jednání Náčelnictva: 
 

Před jednáním obdrželo NJ otevřený dopis vyzývající ústřední orgány k aktivitě v rámci klimatu. NJ o něm 

hovořilo a bude se mu více věnovat na dalším jednání. 

 

 nové skautské stezky - byl dokončen projekt revize stezek a dalších podpůrných materiálů, které byly 

rozeslány všem vedoucím oddílů, 

 členské poplatky na rok 2020 byly schváleny ve výši 290 Kč s časopisem a 250 Kč bez časopisu, 

poplatek za STS zůstává na 200 Kč, členská karta pak 25 Kč, 

 dlouhodobý výhled rozpočtu - proběhla diskuze o dalším vývoji rozpočtu vzhledem k plánovaným 

aktivitám a investicím (chystá se nová podoba křižovatky) a bylo přijato usnesení předpokládající růst 

členského poplatku v následujících letech (2021 a 2022) každoročně o 15 Kč, 

 fond nemovitostí - jednou z priorit zůstává podpora koupě tábořišť a opravy či stavba kluboven a proto byl 

z registrace navýšen příspěvek do fondu nemovitostí, protože požadavky na půjčky jsou často velmi vysoké 

a je obtížné všem vyhovět i když je ročně podpořena celá řada projektů, 

 krojový řád a nové šátky - byl definitivně schválen nový krojový řád upravující problematiku šátků 

(jednak nový systém šátků dle věkových kategorií s lemy, dále možnost nošení komunitních šátků, 

umožňuje ponechat si v oddílech stávající šátky a jako třetí varianta národní šátek pro velké a mezinárodní 

akce); platnost řádu spolu s představením šátků bude od 1.12.2019, 

 řízení starosty - diskutovali jsme vyhodnocení volby starosty v loňském roce a případné zakotvení pravidel 

do budoucna, 

 zpráva Ústřední revizní komise - proběhla diskuze o loňské zprávě ÚRKJ a zprávě o revizi ústředí za rok 

2017 - dílčí nedostatky se stále opakují a během podzimu budou připomínány v rámci informací pro 
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revizory a hospodáře, 

 strategie - NJ vyhodnocovalo plnění strategie za uplynulého půl roku, mnohá témata směřují k dokončení a 

pro Valný sněm se bude chystat představení všech proběhlých aktivit ve zprávách, které se také začínají 

připravovat, 

 revizní komise - byla řešena problematika revizních komisí, kde jsou obecně velké rezervy v jednotkách a 

hledají se možnosti jak práci komisí zlepšit či v některých jednotkách jak alespoň dosáhnout jejich 

funkčnosti; jedno z opatření bylo nedávno připomínkováno - možnost hostování mezi středisky, kdy např. tři 

střediska se domluví na sdílení revizní komise, každé vyšle jednoho člena a dohromady udělají v každém 

středisku revizní komisi, 

 Řád Kmene dospělých a Řád pro vzdělávání činovnic a činovníků byl schválen. 

 

Krajský sněm Junáka proběhne  v sobotu dne 11.1.2020 od 9.30 hodin v  Havlíčkově Brodě ve Skautském klubu. Na 

střediskových sněmech byli dle určené kvóty zvoleni delegáti na krajský a i na celostátní sněm. 

 

 Na Krajský sněm byla zvolena kandidátní komise. Předsedou je Venci a členové jsou Wiki, Bára, Milan 

Kintšner a Vašek Čepl. Do 21. prosince se této komisi můžou hlásit kandidáti, kteří se chtějí stát členy 

Krajské rady, členy Revizní komise nebo kandidovat na delegáta Valného sněmu, kam máme možnost 

zaslat šest delegátů. 
 

5. Hospodaření, vyúčtování, dotace, dotační vyhláška, žádosti o podporu, registrace, skautis, výroční zprávy všech 

jednotek v kraji -  (Man, Bejza, Wiki, Dáša, Venci) 
 

 Po určitých problémech byly zadány do skautisu hospodářské výsledky a tábory, 

 Návrh, aby středisko Pelhřimov letos nedostalo základ a ani nadstavbu dotace z důvodu nekomunikace s 

KRJ a dále z důvodu, že neodevzdali hospodářský výkaz za r. 2018 v řádném termínu ani na upozornění. 

 

 Usnesení KRJ: 
 
 

 Usnesení KRJ 2019/11/01 
 

o KRJ schválila ponechat poplatek za registraci ve výši 30,- Kč. 
 

 Usnesení KRJ 2019/11/02 
 

o KRJ schválila předložené návrhy na vyznamenání. 
 

 Usnesení KRJ 2019/11/03 
 

o KRJ schválila, aby středisko Pelhřimov letos nedostalo základ a ani nadstavbu 

dotace. 
 

 Usnesení KRJ 2019/11/04 
 

o KRJ schválila mediální zpravodajkou Šárku Pavláskovou. 
 

 Usnesení KRJ 2019/11/05 
 

o KRJ schválila kandidátní komisi na sněm. 
 

6. Výchovní zpravodajové – vzdělávání a výchovný program (Venciki, Upír, ostatní členové KRJ) 
 

 Rádcovský kurz „Mezi řečí“ bude pořádat Velké Meziříčí v měsících lednu a březnu. 

 Proběhla diskuse k vůdcovskému, či čekatelskému kurzu organizovaných krajem. 
 

7. Činnost středisek - vlčat a světlušek, skautů a skautek, ZVaS, SZ (všichni členové KRJ) 
 

 Proběhla základní kola  Svojsíkova závodu v r. 2019 v Třebíči a v Havlíčkově Brodě. Krajské kolo se 

uskutečnilo ve dnech 31.5. až 2.6. v okolí Velkého Meziříčí.  V celostátním kole v září v Chrasti u Chrudimi 

skončili chlapci z Jemnice desátí a dívky z Velkého Meziříčí deváté. KRJ všem organizátorům děkuje za 

výborný průběh závodů. 



Junák – český skaut, kraj Vysočina, z. s. 

Horní 3188, 580 01, Havlíčkův Brod | IČO: 70893411 ev. č.: 610 

Zápis z krajské rady 
 

 ZVaS v r. 2020 – základní kola budou pořádat střediska Chotěboř a Třebíč. Krajské kolo proběhne pod 

patronací střediska Bystřice nad Perštýnem. 

 

8. Činnost roverů a rangers, akce roverů (Acly, všichni členové KRJ) 
 

 Činnost RS v rámci kraje - spolupráce pokulhává. Na Třebíčsku i na Havlíčkobrodsku střediska podporují 

rovering, ale větší společné akce probíhají minimálně. 

 

9. Kmen dospělých, oldskauti, vodní skauti (Jehlička, Venci, ostatní členové KRJ) 
 

 Dne 22.6. proběhl krajský sněm v Jihlavě a ve dnech 18. – 20. 10.  se  konal celostátní sněm ve Žďáře  n. Sázavou,  kde proběhla  

volba  nového  náčelnictva. Poděkování patří Jehličkovi a všem pořadatelům přístavu. Účastníci sněmu v hojném 

počtu cca 70 lidí byli maximálně spokojení s pořádáním. V rámci toho sněmu se pořádal výlet na Zelenou 

Horu. Město zaplatilo účastníkům autobus od Zdaru. Ústředí platilo ubytování. Z poplatků se hradila pouze 

strava. 

 Krajským legátem je opět zvolen Jehlička. 

 Vodní skauti měli též sněm v Pardubicích, kde volili nové vedení. Na krajském sněmu byla opět zvolena 

Hana Kotlas (Venci).   
 

10. Česká Rada dětí a mládeže, Rada dětí a mládeže kraje Vysočina (Man) 
 

 V prosinci proběhne Valné shromáždění. 

 

11. Návrhy na vyznamenání, medaile (všichni členové KRJ a hosti) 
 

 Předložen jeden návrh na Bronzový Merkur a jeden návrh na Medaili díků. 
 

12. Různé, prostor pro návrhy (náměty) členů KRJ na místě (všichni členové KRJ) 
 

 Mediální zpravodajka Šárka Pavlásková chce zpravovat facebook, renovovat web KRJ, 

 Wiki informovala o jednání o zboření staré vodárny ve Světlé n. Sázavou, 

 Acly informovala o oslavách 100 let v Havlíčkově Brodě, které proběhly ve spolupráci s muzeem. 

Výstavou prošlo cca 350 lidí. Tamtéž proběhl zdravotnický kurz, kde bylo 16 účastníků (kapacita kurzu se 

navýšila a i tak se museli zájemci odmítat). 

 Šéfa informoval o tom, že na podzim neproběhla Zrzka pro nízký počet účastníků a proběhne na jaře, 

pokud bude zájem. Budou probíhat 2 rádcovské kurzy. Dále kurz „Mezi řečí“ a 2. pořádá třebíčské srdíčko 

s přístavem (Zebra). V Moravských Budějovicích se pořádá dobročinná kavárna, která začíná probíhat i ve 

Velkém Meziříčí a v Třebíči. 

 

Příští krajská rada se uskuteční po krajském sněmu v r. 2020. 

V Chotěboři, dne 22. 11. 2019 
 

 
 
Zapsal: Zdeněk Matějka (Man)         Schválila: Dagmar Vencálková (Dáša) 

 


